
HVALSØ SKOLE – SKOLEBESTYRELSEN 2025 

 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 25. februar 2025 
17:00-19:30  
 
Mødet afholdes i det lille bibliotek   
 
Forældrevalgte:  
Klaus Konradi  
Stefan Jacobsen 
Martin Monterossi 
Jens-Oluf Søndergaard 
Nikolaj Gehlert  
Sara Lykke Wondie 
Mette Ellebaek 
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Lars Søndergaard (lærer)  
Rasmus Beck Nørbjerg Hansen (pædagog) 
 
Ledelsesrepræsentanter: 
Mette Hesselberg (viceskoleleder) Luna Kobbernagel (SFO-leder) og Lars Hansson (skole-
leder), Henrik Mandrup (afdelingsleder) 
 
Elevrepræsentanter 
Balder Limborg er ude at rejse 
 
Afbud: Balder 
 
Ordstyrer: Martin Monterossi 

  
Dagsorden   
 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Sagspunkter  

 
 

Punkt 3A Byggesagen  
Ansvarlig  Martin Monterossi og Lars Hansson 
Formål At skolebestyrelsen får en afklaring om skolebestyrelsens rolle i 

byggeudvalget 
Sagsfremstilling Det er planlagt at byggeriet går i gang omkring den 23. april 2025.  

 
Hele optakten til byggeriet har taget meget lang tid, og skolebesty-
relsen har flere gange været i dialog med forvaltningen om hele 
byggeriet og om processen. 
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Byggesagen har været igennem hele politiske behandling, det vil 
sige sagen har været i Udvalget for børn og ungdom (UBU), Økono-
miudvalget (ØU) og Kommunalbestyrelsen (KB).  
 
Vi ønsker med med dette punkt på dagsorden, at få afklaret hvor-
dan skolebestyrelsen, fremadrettet skal være repræsenteret i byg-
geudvalget.  
 
Vi skal ligeledes være opmærksom på, at give tilstrækkelig informa-
tion til elever, forældre og medarbejdere om byggesagen, bygge-
plads og hele sikkerheden omkring projektet.  
 

Bilag   
Referat  Martin opsummerer sagsfremstilling og spørger skolebestyrelsen 

hvad de tænker fremadrettet. 
Lars Hansson forklarer yderligere om hvad kommende møder vil in-
deholde. Hvilket vil være møder af praktisk karakter. 
 
Bestyrelsen taler om hvad der kan være mest hensigtsmæssigt. 
Vi vælger at bestyrelsen ikke sidder med ved fremtidige møder, 
men skal informeres jævnligt om status. 
 
Sideløbende taler vi om at kommunikationene ud ad til de andre 
forældre også er meget vigtig. Og at bestyrelsen skal formidle deres 
proces m.m. Og hvad de har opnået, blandt andet flere penge til 
byggeriet. Jens Oluf skriver en tekst. 
 

 
 
 

Punkt 3B Ny aftale om folkeskolen (fast punkt) (ca. 15-20 min) 
Ansvarlig  Alle  
Formål At orientere skolebestyrelsen om de kommende tiltag i den nye af-

tale om folkeskolen.  
Denne gang handler sagspunkt en ansøgning om forkortelse af sko-
ledagen.  

Sagsfremstilling Alle skoler har mulighed for at forkorte skoledagen. Det har vi fak-
tisk haft i de sidste 3-4 år. Vi skal dog søge KB om tilladelse til 
dette.  
Det er derfor ledelsen ønsker, at SB bakker op om følgende udta-
lelse: 
 
Udtalelse i forbindelse med ansøgning om forkortelse af skoleda-
gen jf. folkeskolelovens kvalitetsprogram (§ 16b)  
 
Skolebestyrelsen har drøftet muligheden for at forkorte skoleda-
gens længde jf. folkeskolens kvalitetsprogram. 
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Skolebestyrelsen på XX Skole er på den baggrund enige med skolens 
ledelse i, at skoledagens længde i skoleåret 2025-2026 for hele sko-
len forkortes, så minimumstimetallet opfyldes, og de frigivne res-
sourcer bruges på fx holddannelse, undervisningsdifferentiering, to-
lærerordning m.v. 
  

Bilag   
Referat  Vi har i forvejen forkortet skoledagen, så hos os har det en mindre 

betydning. Dog undtaget 0. årgang som har en reduktion på 5 lekti-
oner om ugen. 
Martin foreslår at beslutningskompetencen uddelegeres til skolele-
delsen. Da der i de næste tre år vil komme yderligere forandringer. 
 
Vi taler om hvad det kan betyde for Hvalsø, og der bliver stillet 
spørgsmål til struktur, og betydning. Og historik. 
Der er en samtale/diskussion omkring fordele og ulemper. 
 
Skolebestyrelsen beslutter at bakke om udtalelsen. Og vi tager lø-
bende diskussion og evaluering op på møderne. 
 

 
 
 
 
 
 
 

Punkt 3C Dialog om overgangen til Alléhuset (kort pkt) 
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål At give en kort orientering om hvordan overgangen fra 2. årgang til 

3. årgang foregår. 
Sagsfremstilling  
Bilag   
Referat  Luna giver en beskrivelse af strukturen og indhold i overgang fra 

SFO1 til SFO2. Der bliver spurgt ind til hvorfor vi ekstraordinært har 
valgt at opdele vores SFOer således, og til pædagogik og aktiviteter 
i SFOen. 
Luna foreslår at vi laver det som et særskilt punkt hvis der skal tales 
om traditioner, hverdag, regler og indhold i SFO2 

 
 

Punkt 3D Nedsættelse af arbejdsgrupper  
Ansvarlig  Alle 
Formål At blive enige om hvilke arbejdsgrupper vi skal nedsætte og hvilke 

kommisorie de skal have  
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Sagsfremstilling  Vi har drøftet at der skulle nedsættes flere forskellige arbejdsgrup-
per.  
Følgende grupper kan/skal nedsættes:  

• Forældreinvolvering  
• Skolens profil  
• Digital dannelse 
• Forældremøder  
• Kantinen / Skolebod  
• SFO3 
• Trivselsarbejdet på skolen  
• Evt. andre? 

 
Bilag   
Referat  • Køn, sexualitet som arbejdsgruppe ønskes også. – vi starter 

med at sætte det på som punkt på et skolebestyrelsesmøde. 
 

• Udeskolen – bruge naturen mere i skoletiden. Vi afventer 
fonds afgørelsen. 

 
• Forældreinvolvering/samarbejde; Mette H, Sarah,Nicolaj og 

Lars S 
 

• Arbejdsgruppe om skoleboden om et par mdr. Der begynder 
det at give mening. 
 

• Digital dannelse; JensOluf, Stefan, Mette og Luna 
 
 
 

 
 
 

Punkt 3E Nyt fra skolen  
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål At give bestyrelsen en orientering om hverdagen på skolen  

Sagsfremstilling • Møde med klasserådene den 30. april 2025 v. Mette 
• Ansættelser af 2 nyuddannet lærere v. Henrik 
• Skoleboden v. Lars  
• Orientering om turen til Nepal v. Lars  
• Planlægning af det kommende skoleår v. Mette og Henrik 
• Orientering om de kommende bh.klasser v. Luna 
• Maker Festival den 17. marts v. Lars Søndergaard  
• Problembaseret læring (PBL) v. Luna og Henrik  
• Samarbejde med en skole i Falun, Sverige v. Mette 

 
Bilag   
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Referat  • Kommunikation imellem kontaktforældre og skolebestyrel-
sen er på dagsorden. En anden gruppe skal arbejde med 
hvorledes vi får inddraget flere forældre. 

• To gange Emma er ansat. Velkommen til begge. 
• Skoleboden har vi talt om – de går i gang nu. 
• Tolv elever i Nepal og det var en fantastisk tur. Vi vil gerne 

invitere eleverne til et møde. 
• Vi er gået i gang. Inkl Min Tid samtaler – vi bliver en to delt 

skole til næste år. 
• Info om næste år 
•  

 
 
 

3. Eventuelt  
 
 

4. Kommende punkter på bestyrelsesmødet 
• Mellemformer fortsat 
• Budgetmæssige prioriteringer  
• Opfølgning på hjørnecafeen 
• Bekendtgørelelse for god ro og orden 
• Sexualitet, køn ved Sara 
• To delt skole. 
• Kommende 0 klasser til næste år 

 
Kommende møder: 
31. marts 2025  
30. april 2025  
27. maj 2025  
 
 


